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CompUfair op 23 april
René Suiker

We mochten weer

Ik kondigde het al aan in editie 2 van deze jaargang, we
zouden weer bij elkaar komen. En hoewel de opkomst niet
grandioos was, was de sfeer dat wel. Het voelde weer he‐
lemaal als vanouds, een CompUfair in de volle glorie. En wie
ik ook sprak, iedereen vond het leuk elkaar weer in deze set‐
ting te treffen. Het was een feest der herkenning, maar er
was ook iets nieuws, een paneldiscussie.
Logistiek was het ook weer allemaal dik in orde, op onze
vertrouwde locatie in De Bilt, het cultuur‐ en vergader‐
centrum H.F. Witte. Hier komen we al bijeen sinds ik lid ben
van CompUsers en de voorlopers, dus dat is al ruim meer dan
20 jaar. Een behoorlijk centraal gelegen locatie, prima
bereikbaar met openbaar vervoer en ook met gratis parkeren
voor de deur.

Paneldiscussie

Tijdens de laatste kaderdag (online, terugblik in het vorige
nummer) was het besluit genomen om een paneldiscussie uit
te voeren. De bedoeling was dat een aantal inleiders een
verhaal hielden en dat vervolgens de zaal met hen in discus‐
sie ging. En men had mij gevraagd als panelleider op te
treden, een verzoek waar ik graag gehoor aan gaf. Samen
met het bestuur en de inleiders hadden we een agenda op‐
gesteld en die mocht ik bewaken. Het thema was Windows
11, behoorlijk actueel dus. Ik denk dat dit experiment als
geslaagd kan worden beschouwd.
De agenda was vrij rechttoe rechtaan want het moest al‐
lemaal wel binnen een uur en een kwartier uitgevoerd zijn.
De CompUfair begint om 10:00 uur en dan hadden we nog
even tijd nodig om de zaal gereed te maken voor de discus‐
sie, dus we konden om 10:15 pas beginnen. En om 12:00
moesten we weer de zaal gereed hebben voor de ALV, waar‐
over elders meer.
Na een korte inleiding door mij, over de te verwachten gang
van zaken, zouden vijf sprekers ieder een inleiding houden
van zo’n 5‐10 minuten. Daarna zouden mensen in de zaal
vragen kunnen stellen aan de inleiders.
De vijf inleiders:
1. Martin Bekelaar
2. Ton Valkenburgh
3. Hans Lunsing
4. Leen van Goeverden
5. Ger Stok

Martin Bekelaar
Hij houdt zich vooral bezig met hardware. Hij ging in op de
eisen die Windows 11 aan het systeem stelt en waarom die
eisen ook logisch zijn. De hele bedoeling is om het Windows
systeem veel veiliger te maken. Hij ging met name in de
diepte over de vervanging van het BIOS door UEFI, de Unified
Extensible Firmware Interface. Hiermee verhoog je de veilig‐
heid en betrouwbaarheid van je systeem. Je kunt hier ook
veel meer zaken instellen, maar je kunt ook een beter
overzicht krijgen over hoe goed je pc functioneert. Uiteraard
vertelde Martin nog veel meer, maar het voert te ver om al‐
les uit te schrijven. De conclusie: een upgrade naar Windows
11 is verstandig, want je systeem wordt veiliger en betrouw‐
baarder.

Ton Valkenburgh
Hij ging in op de installatie van Windows 11 op niet onder‐
steunde pc’s. Veel mensen hebben een pc die slechts een
paar jaar oud is, maar die toch niet voldoet aan de eisen die

Windows 11 stelt. En niet iedereen kan even een nieuwe pc
kopen. Microsoft heeft zelf een bypass gedocumenteerd om
Windows 11 te gebruiken in een virtuele machine. Een be‐
langrijke waarschuwing: zorg dat je altijd terug kunt en zorg
voor een goede back‐up. En Ton verwijst nadrukkelijk naar
de volgende lezing. Verder verwijst hij naar een Webinar dat
we hebben gegeven over Windows 11 op een niet‐onder‐
steunde machine; u kunt terugkijken op:
www.compusers.nl/webinars‐2022

Hans Lunsing
Niet geheel verrassend hield Hans een gloedvol betoog over
HET alternatief voor Windows 11, te weten Linux. Linux is
gratis, veilig, werkt ook op oude computers en is niet zo
moeilijk als je denkt. Hans ging ook in op de vele distributies
die er zijn. En binnen een distributie heb je nog verschillen‐
de bureaubladomgevingen. Hij ging met name in op de vraag
hoe je nu een goede keuze maakt. Een aantal aanraders:
• Linux Mint met Cinnamon of Mate
• Kubuntu, dat is Ubuntu met KDE
• Zorin
• Windowsfx (met Win 10‐interface)

Hij gaf ook aan hoe je Linux kunt proberen door een live sys‐
teem op een USB‐stick of DVD. Veel Open Source‐software
voor Linux is ook voor Windows beschikbaar, zo kun je in
Windows dus alvast wennen aan Linux.

Figuur 1: De paneldiscussie op volle toeren

Leen van Goeverden
Leen ging in op de computer die we allemaal bij ons hebben.
Waarom zo moeilijk doen als we allemaal al gewend zijn aan An‐
droid (12). Er zijn zo’n 2,5 miljoen apps beschikbaar en de
meeste zijn gratis. Hij ging ook eerlijk in op de nadelen van An‐
droid. Daarnaast besprak hij ook nog de Chromebook, een pc met
een gewoon toetsenbord en behoorlijk zuinig met batterijen.

Ger Stok
Ger gebruikt alle genoemde besturingssystemen, en ging in op
de maatschappelijke gevolgen van Windows 11; dit aan de
hand van een aantal stellingen. Hij ging bijvoorbeeld in op de
afvalberg, die in één jaar qua gewicht het gewicht van de
Chinese Muur overstijgt. Hij raadt af om nu een hardware‐up‐
grade te doen en wel omdat we midden in een chip‐crisis zit‐
ten en de prijzen dus erg hoog zijn. Hij riep op of er iemand
een artikel over Windowsfx voor de SoftwareBus wil schrijven.
Als je toch een nieuwe pc koopt, zo gaf Ger aan, is het mis‐
schien een leuk idee om van de oude pc een NAS te maken. In
elk geval niet meteen alles toe te voegen aan de afvalberg.
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Discussie

Zelf trapte ik af met de vraag aan Leen, hoe je door de
bomen het bos nog ziet binnen Android, met 2,5 miljoen
apps. Leen trapte helaas niet in de verkapte uitnodiging om
regelmatig over apps te schrijven in de SoftwareBus, maar
gaf wel aan dat je alles op Internet kunt vinden. Daarnaast
krijg je via familie en vrienden de meeste tips. Vandaag was
er een speciale lezing over programma’s die over wandelen
en fietsen gaan.
Daarna kwam er een levendige discussie op gang, waarbij ie‐
dere inleider wel aangesproken werd, maar vooral veel An‐
droid‐discussie. Dat bevestigt maar weer dat Leen gelijk had
en dat ‘iedereen’ wel Android kent. Martin gaf aan, dat je na
een upgrade naar Windows 11 binnen 10 dagen weer terug
kunt naar Windows 10. Dit naar aanleiding van een vraag, of
er toepassingen onder Windows 10 zijn, die onder Windows
11 niet werken. Er zijn zo geen toepassingen bekend.

Conclusie

Zoals ik al aangaf, het experiment is geslaagd, er was veel
belangstellingen voor de korte lezingen en er kwam na af‐
loop veel interactie op gang met de zaal. En deze interactie
was prettig en gestructureerd, het liep nergens uit de hand.
Ik zou zeggen, voor herhaling vatbaar. Daarnaast kreeg ik ook
de gelegenheid om een lans te breken voor de SoftwareBus.
Bijvoorbeeld om een keer een artikel over de Linux‐distribu‐
tie Infinity; dit werd vanuit de zaal gesuggereerd, maar we
kenden het nog niet. Maar verder…

Verder was er nog heel veel te doen. Ter herinnering nog
even de zaalindeling

Figuur 1 ‐ Zaalindeling H.F. Witte

Op de website van H.F. Witte kunt u deze in een wat groter
formaat zien. Wij hadden voor onze bijeenkomst de beschik‐
king over alle genoemde ruimte behalve de Sporthal. Vroeger
hebben we die nog wel eens gebruikt als grote zaal, maar al‐
leen maar voor onze Mega‐bijeenkomsten.
Onze grote zaal is de Colenberghzaal 1, want in Colenbergh‐
zaal 2 hielden we onze paneldiscussie en erna onze ALV en
later waren er lezingen over Windows 11 Hardware en Apple,
door de respectievelijke HCC!interessegroepen.
In de grote zaal waren dus onze Platforms en een aantal zus‐
tergroeperingen aanwezig. Bij hun stands kon je met de vrij‐
willigers in gesprek gaan en uitleg krijgen over de diverse
aspecten van de hobby. Al onze Platforms waren aanwezig,
alleen zat het Platform Muziek intussen traditiegetrouw in de
Oostbroeckzaal. Daar hebben ze geen last van het rumoer in
de grote zaal en kunnen ze hun muziek laten horen.
We hadden ook alle Interessegroep van de HCC uitgenodigd
en een aantal van hen heeft daar gehoor aan gegeven. Altijd
gezellig, het is een goede symbiose. We bieden elkaar in
feite extra bezoekers en dat is nooit weg.

De volgende Interessegroepen waren erbij:
• Android
• Apple
• Dimotica
• Genealogie
• Programmeren
• Trainsim
• Windows

Hans Niessen van IG Android hield een lezing over het gebruik
van Android bij wandelen en fietsen. Toch fijn dat je met
bepaalde apps langs de mooiste plekjes komt en niet meer
kunt verdwalen. Daarom moeten mensen bij een dropping
ook altijd hun telefoon afgeven, anders wordt het veel te
makkelijk.

Bert van Dijk van Apple IG hield een lezing over de ver‐
schillen tussen Android en iPhone/iPad. Zoals ik het ervaren
heb was het vooral een betoog om, als je de prijs‐kwaliteit‐
verhouding belangrijk vindt, een iPad te kiezen als tablet.
Voor een iPhone zijn iets minder argumenten, want Android‐
telefoons zijn ook heel praktisch. Maar zo zwart‐wit zit de
wereld niet echt in elkaar; als je precies wilt weten hoe het
zit moet je toch een keer een lezing van Bert bijwonen.

De IG Domotica verzorgde de hele bezetting van de Staten‐
kamer. Er werden doorlopend presentaties gegeven, maar
ook een lezing over Domotica voor beginners.
Nadat Martin Bekelaar in de ochtend onderdeel uitmaakte
van het Panel, gaf hij namens de IG Windows in de middag
nog een uitgebreide presentatie over de hardware van
Windows 11.

De IG’s Genealogie, Programmeren en Trainsim waren in onze
grote zaal aanwezig om de bezoekers tekst en ujitleg over
hun activiteiten te geven. Zoals sommige lezers al weten
werk ik intensief, maar op afstand, samen met de IG Pro‐
grammeren. Het is dan ook leuk om je gesprekspartners in
onze eigen omgeving weer te spreken.

Andere lezingen

We hadden ook de beschikking over de ‘Over de Veghtzaal’
en de ‘Jaghtkamer’ voor onze lezingen en naast de genoem‐
de lezingen van onze zustergroeperingen waren er ook lezin‐
gen vanuit onze Platforms. Rien Parhan gaf een lezing
namens het Platform Muziek over Semimodulars en Harry van
Mosseveld hield een lezing over WebOntwerp voor beginners.
Verder ging Hans van Kempen van het Platform DigiVideo in
op Cyberlink Powerdirector 20 en hield Wessel Sijl namens
het Platform DigiFoto een lezing over Zwart‐Wit‐fotografie.

Al met al dus een afwisselend programma, waarbij we voor
iedereen wel een onderwerp hadden dat aansprak.
Daarnaast was er natuurlijk tijd ingeruimd voor onze
Algemene LedenVergadering, ofwel ALV. Hierover leest u
elders in dit blad een wat uitgebreider betoog, maar ook hier
valt te vermelden, dat alles in een goede sfeer is verlopen.

Op 17 september 2022 is er weer een CompUfair in De Bilt,
uiteraard weer bij H.F. Witte. Als je er deze keer bij was,
weet je wel waarom je weer terug moet komen. Was je er
nog niet bij, kom gerust langs. Het is beslist de moeite
waard. Uiteraard in het volgende nummer meer over deze
dag.

En op 8 oktober 2022 is er weer een HCC!Kennisdag in
Houten. Ook hierover zullen we in het volgende nummer uit‐
gebreid berichten. En in editie 5 zullen we weer op beide
evenementen terugblikken.
Hopelijk vind je het leuk om over onze evenementen te le‐
zen. Maar nog leuker dan erover lezen is uiteraard om er een
bij te wonen. En we staan open voor tips en ideeën ten aan‐
zien van volgende thema’s. Tot ziens en alvast een heel fijne
zomervakantie.




